
PROTOKÓŁ Nr 2/07 
posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 18 stycznia 2007 r.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 8 .00 i trwały do godz. 12.00. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie z 
listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1 i 2 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Marek Bogusławski. 

Przewodniczący obrad zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 6, 
poniewaŜ przygotowany dokument zawiera wiele niepotrzebnych zapisów 
statutowych i konieczne jest dopracowanie jego treści. Zwrócił się z pytaniem 
do radnych, czy aprobują ww. wniosek oraz czy zgłaszają uwagi i wnioski do 
porządku obrad przekazanego przy zaproszeniu na posiedzenie. 

Radni zaaprobowali wniosek, uwag nie zgłosili i jednomyślnie przyjęli do 
realizacji porządek obrad w następującym brzmieniu:  

1. Zapoznanie się z zakresem działania Departamentu Zdrowia i Polityki 
Społecznej Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego. 

2. Zaopiniowanie projektu Programu Współpracy Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2007. 

3. Przyjęcie Raportu – Problemy Narkotykowe i Narkomania w Województwie 
Świętokrzyskim za rok 2005. 

4. Ocena stanu zdrowia mieszkańców Województwa Świętokrzyskiego (stan w 
dniu 31.12.2005r.). 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu kształcenia i doskonalenia 
zawodowego kadr dla potrzeb ochrony zdrowia (stan w dniu 31.12.2005r.). 

6. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2007 r. 

7. Sprawy róŜne. 

Radni otrzymali materiały do pkt 1,3,4,5 i 6 porządku obrad.  Projekt Programu 
Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi na rok 2007 przekazany został przy zaproszeniu na sesję 
Sejmiku.   

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 
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Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik zapoznał Komisję z zakresem działania kierowanego przez niego 
Departamentu. Informacja na ww. temat stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

W dyskusji głos zabrali:  

Radna Marzena  Okła-Drewnowicz: 

- stwierdziła, Ŝe struktura Departamentu nie jest zgodna z zadaniami 
nałoŜonymi na Województwo ustawą o pomocy społecznej, rozproszenie zadań 
z zakresu polityki społecznej nie sprzyja jakości ich wykonania; zagadnienia 
ROPS winny być realizowane w nowoutworzonym departamencie polityki 
społecznej. Zadania dla Województwa z zakresu polityki społecznej zawęŜone 
są do funkcji programowania, tworzenia dokumentów strategicznych. 

- zapytała o środki strukturalne z EFS na cele pomocy społecznej, ich wielkość 
i rozdysponowanie. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik wyjaśnił, Ŝe Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej działa w 
strukturze Departamentu na prawach oddziału, w róŜnych województwach jego 
usytuowanie jest róŜne. Omówił projekt strukturalny „Kapitał ludzki”.     

Członek Zarządu Województwa Marek Gos poinformował o środkach 
strukturalnych z EFS na cele pomocy społecznej, ich wielkości i 
rozdysponowaniu oraz roli samorządu województwa jako instytucji 
zarządzającej. Odnośnie propozycji utworzenia nowego departamentu, 
wyjaśnił, Ŝe większość zadań województwa z zakresu polityki społecznej 
dotyczy zdrowia osób niepełnosprawnych, które realizuje Departament Zdrowia 
i Polityki Społecznej. Na obecną chwilę brak jest przesłanek do utworzenia 
wnioskowanego przez Radną departamentu.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Wacław Berens stwierdził, Ŝe  obecne 
zadania województwa z zakresu polityki społecznej realizowane są przez 
Departament w sposób prawidłowy i nie ma potrzeby tworzenia nowego 
departamentu polityki społecznej.    

Radny Sławomir Marczewski poparł stwierdzenie przedmówcy. 

Ad 2.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik dokonał wprowadzenia do projektu Programu Współpracy Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2007, 
stanowiącego załącznik do protokołu IV sesji Sejmiku. 

W związku z późnym otrzymaniem materiałów, Komisja postanowiła przełoŜyć 
rozpatrzenie tego punktu na dzień obrad sesji (26 bm. godz. 9.30). 
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Ad 3.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik dokonał wprowadzenia do przedłoŜonego przez Zarząd Województwa 
raportu: „Problemy Narkotykowe i Narkomania w Województwie 
Świętokrzyskim za rok 2005.” stanowiącego zał. nr 4 do protokołu.  

W dyskusji: 

Przewodniczący Świętokrzyskiej Izby Lekarskiej Marek Jodłowski  zwrócił 
uwagę na pilną potrzebę utworzenia w województwie oddziału z łóŜkami 
detoksykacyjnymi oraz zatrudnienia lekarzy specjalistów od uzaleŜnień. 

Radna Marzena Okła-Drewnowicz zapytała o moŜliwości finansowe 
samorządów na zwalczanie  narkomanii.  

Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik udzielił odpowiedzi na zadane w dyskusji pytania, stwierdzając m.in., 
Ŝe gminy wykorzystują na przeciwdziałanie narkomanii środki pochodzące z 
funduszu przeciwalkoholowego.  

Pytający uznali wyjaśnienia za zadowalające.  

Komisja jednogłośnie przyjęła Raport „Problemy Narkotykowe i Narkomania w 
Województwie Świętokrzyskim za rok 2005.” Do wiadomości. 

Ad 4. 
Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik dokonał wprowadzenia do przedłoŜonej przez Zarząd Województwa 
„Oceny stanu zdrowia mieszkańców Województwa Świętokrzyskiego (stan w 
dniu 31.12.2005r.)”,  w związku z tym, Ŝe materiał jest obszerny, znajduje się 
jako załącznik do protokołu posiedzenia Zarządu przy uchwale Zarządu nr 
14/06. 

W dyskusji: 

Radna Alfreda Zawierucha-Rubak zapytała o moŜliwości dofinansowania 
zakupu sprzętu do wyposaŜenia placówek poz przez środki Samorządu 
Województwa.  

Przewodniczący Świętokrzyskiej Izby Lekarskiej Marek Jodłowski  wyraził 
ubolewanie, Ŝe rozpatrywane opracowanie nie jest respektowane przez NFZ . W 
zastraszającym tempie maleje liczba lekarzy chętnych podjąć pracę w poz, 
dostrzega się brak specjalistów z zakresu stomatologii . 

Radny Sławomir Marczewski potwierdził, Ŝe dokument winien być 
wykorzystany przez NFZ, dyrektorów szpitali i starostów, być bazą wyjściową 
dla programów zdrowotnych gminnych i powiatowych.    
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Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik odpowiedział na pytania poruszone w dyskusji, stwierdzając m.in., Ŝe 
brak jest prawnej moŜliwości dofinansowania zakupu sprzętu ze środków 
Województwa dla poz, których organem załoŜycielskim jest gmina. 
Zasygnalizował niepokojące zjawisko podkupywania lekarzy specjalistów przez 
inne województwa. 

Komisja przyjęła informację Zarządu Województwa dotyczącą „Oceny stanu 
zdrowia mieszkańców Województwa Świętokrzyskiego (stan w dniu 
31.12.2005r.)”. 

Ad 5.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik dokonał wprowadzenia do przedłoŜonej przez Zarząd Województwa  
Informacji o zakresie realizacji zadań zawartych w Programie kształcenia i 
doskonalenia zawodowego kadr dla potrzeb ochrony zdrowia, stanowiącego zał. 
nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i PołoŜnych Halina 
Luzeńczyk stwierdziła, Ŝe kształcenie podyplomowe pielęgniarek winno być 
dofinansowane ze środków rządowych. Poinformowała o problemach 
środowiska pielęgniarek i połoŜnych. Zasygnalizowała teŜ obawy studentów 
pielęgniarstwa w Akademii Świętokrzyskiej związane z brakiem akredytacji dla 
tego kierunku  w 2006 r. Poinformowała teŜ o nowych zasadach wynagradzania 
pielęgniarek.  

Ad 6. 
Radna Marzena Okła-Drewnowicz, w związku z propozycją ustanowienia 
Komisji ds. polityki społecznej, poprosiła o przesunięcie na kolejne posiedzenie 
punktu dotyczącego przyjęcia planu pracy Komisji na I półrocze 2007 r. 

Komisja zaaprobowała propozycję Radnej. 

Ad. 7. 
Zastępca Dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech 
śelezik poddał pod rozwagę Komisji propozycję zwizytowania obiektu przy ul. 
Kusocińskiego adaptowanego dla potrzeb oddziału psychiatrycznego. Komisja 
zaaprobowała propozycję.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Barbara Loch. 

    Przewodniczący obrad 

 

    Marek Bogusławski 


